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Protokół nr 2/2011 
posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  
w Suwałkach w dniu 4 stycznia 2011 r. w sali nr 146 Urzędu Miejskiego  

w Suwałkach, ul. Mickiewicza 1, w godz. od 1515 do 1630 
 
 

 
Obecni członkowie Komisji: 

1/ Tadeusz Zamaro – przewodniczący, 
2/ Adam Kacprzyk, 
3/ Włodzimierz Marczewski, 
4/  Krzysztof Ołowniuk – wiceprzewodniczący, 
5/ Leszek Perkowski, 
6/ Agnieszka Ratkowska,  
7/ Stanisław Sieczkowski, 
8/ Mariola Szczypiń, 

w  posiedzeniu udział wzięli: 
1/ Andrzej Chuchnowski – przewodniczący RM, 
2/ Marek Buczyński – zastępca prezydenta, 
3/ Łukasz Kurzyna – zastępca prezydenta, 
4/ Sławomir Sieczkowski – nacz. Wydz. FN. 

Lista obecności stanowi  załącznik  nr 1 do protokołu. 

Do protokołu nr 1/2010 posiedzenia Komisji z dnia 15 grudnia 2010 roku nie 
wniesiono uwag, wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Tadeusz Zamaro. Powitał zebranych i zapytał o 
uwagi do przesłanego z materiałami porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag i 
przystąpili do realizacji następującego porządku: 

1. Zaopiniowanie projektu budŜetu miasta na 2011 rok w zakresie działania 
Komisji. 

2. Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji. 

3. Wolne wnioski. 
 
Ad pkt. 1 – projekt budŜetu miasta stanowi załącznik nr 2 do protokołu nr 
3/2011 Komisji Finansowo-BudŜetowej z dnia 11 stycznia 2011 roku. 
 
Tadeusz Zamaro zaproponował omówienie uwag, wniosków i zapytań 
zgłoszonych do projektu budŜetu przez radnych, a następnie zaopiniowanie go. 
 
Łukasz Kurzyna poinformował, Ŝe do budŜetu będą zgłoszone jeszcze 
autopoprawki w związku z tym, Ŝe nie zostały zakończone wszystkie 
inwestycje. 
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Mariola Szczypiń poprosiła o wyjaśnienie dotyczące zadań inwestycyjnych w 
dziedzinie oświaty – na czym polega zapisana w rozdz. 80130, w paragrafie 
6057 poprawa kształcenia zawodowego w Zespole Szkół nr 4. 
 
Łukasz Kurzyna – w wymienionym paragrafie są zapisane tytuły projektów, 
które są realizowane w ramach regionalnego programu operacyjnego 
województwa podlaskiego i w przypadku Zespołu Szkół nr 4 jest to adaptacja 
pomieszczeń do kształcenia w zakresie hotelarstwa i usług m.in. wyposaŜenie 
pokoju hotelowego oraz dwóch  pracowni do nauki języków obcych. 
 
Adam Kacprzyk odniósł się do planu budowy ulic i zapytał o perspektywę 
przebudowy ul. Buczka i uporządkowanie skrzyŜowania z ul. Lotniczą, 
poniewaŜ tam gromadzi się ciągle woda – stwierdził, Ŝe ten rejon miasta jest 
mocno zaniedbany. 
 
Łukasz Kurzyna wyjaśnił, Ŝe samorząd będzie starał się pozyskać środki 
finansowe na przebudowę ul. Buczka, gdyŜ ulica wymaga generalnej 
przebudowy, moŜe uda się dokonać tego zadania w przyszłym roku. 
 
Leszek Perkowski – z aprobatą odniósł się do prac wykonanych w jednej z 
najstarszych szkół w mieście – dawnej szkole podstawowej nr 1 przy ul. 
Kościuszki i zapytał o plany związane z termomodernizacją innych obiektów. 
 
Marek Buczyński – działania inwestycyjne w Zespole Szkół nr 8 przy ul. 
Kościuszki obejmowały bardzo szeroki zakres: zostały wymienione wszystkie 
okna, został poprawiony stan bazy sportowej, wymieniono dach nad częścią 
sportową – w tej chwili brakuje szkole placu zabaw, ale problem tkwi w małej 
powierzchni, nie ma gdzie go umieścić. Ta szkoła w ostatnich kilku latach 
została doinwestowana – do poprawienia pozostała estetyka zewnętrzna 
budynku szkoły, ale obecnie są pilniejsze wydatki. W najgorszym stanie 
technicznym jest obiekt Zespołu Szkół nr 10, mimo Ŝe nie naleŜy do 
najstarszych budynków. Był jednak budowany ze słabych jakościowo 
materiałów. Część najpilniejszych prac zostało wykonanych w 2010 roku, ale 
potrzeby są ogromne.  
JeŜeli chodzi o prace remontowe i potrzeby inwestycyjne w obiektach 
oświatowych, to nie zabraknie ich na najbliŜsze lata. 
 
Leszek Perkowski zapytał o termin przebudowy ulicy Młynarskiego i 
przypomniał, Ŝe jest podpisane porozumienie z Miastem w tej sprawie, ale 
poprosił o konkrety – kiedy będzie sfinalizowana przebudowa? 
 
Marek Buczyński stwierdził, ta inwestycja jest bardzo potrzebna, ale obecnie 
trudno określić ramy czasowe wykonania. W bieŜącym roku środki nie zostały 
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zabezpieczone, ale poprzez podpisanie porozumienia Miasto wyraziło zgodę na 
realizację zadania. Będzie ono wykonane, gdy znajdą się w budŜecie miasta 
pieniądze na ten cel.  
Dodał, Ŝe w najbliŜszych latach, poza duŜymi inwestycjami drogowymi, 
priorytetem suwalskiego samorządu będzie utwardzanie ulic na osiedlach 
domków jednorodzinnych, uliczek, które od dwudziestu paru lat nie mają dobrej 
nawierzchni, nie posiadają kanalizacji i dlatego w miarę moŜliwości wszelkie 
wolne środki będą kierowane na poprawienie nawierzchni dróg osiedlowych. 
 
Sławomir Sieczkowski zwrócił uwagę, Ŝe projekt budŜetu został opracowany 
zgodnie z zasadami nowej ustawy o finansach publicznych i składa się z dwóch 
elementów: właściwego budŜetu oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Suwałki na lata 2011 – 2025, którą równieŜ naleŜy zaopiniować. 
 
Radni nie zgłosili innych zapytań i Tadeusz Zamaro poddał pod głosowanie 
projekt uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie budŜetu miasta na 
2011 rok w zakresie działania Komisji. 
Głosowanie: 
 za   - 7 radnych, 
przeciw  - 0, 
wstrzymał się - 1 radny, 
 Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 
Miejskiej w Suwałkach w sprawie budŜetu miasta na 2011 rok w zakresie 
działania Komisji. Opinia stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Głosowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2025: 
za   - 7 radnych, 
przeciw  - 0, 
wstrzymał się - 1 radny, 
Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 
Miejskiej w Suwałkach w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2025. Opinia stanowi załącznik nr 3 
do protokołu. 
 
Ad pkt. 2 – przyjęcie Regulaminu pracy Komisji. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu Regulaminu pracy Komisji i w głosowaniu: 
„za” – 8 radnych /jednogłośnie/ Komisja przyjęła  Regulamin pracy Komisji w 
kadencji 2010 – 2014. 
 
Ad pkt. 3 – wolne wnioski. 
Leszek Perkowski poruszył problem odśnieŜania i zwrócił uwagę na fatalny 
stan dróg po ostatnich opadach śniegu. Wiele dróg nie jest odśnieŜanych, 
mieszkańcy narzekają, Ŝe nie mogą dojechać do pracy. MoŜe trzeba zmienić 
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kategorię dróg związaną z kolejnością odśnieŜania? MoŜe trzeba inaczej 
zorganizować pracę, bo obecnie zdarza się, Ŝe po pięćdziesięciu godzinach od 
opadów śniegu nikt nie oczyszcza drogi.  
 
Łukasz Kurzyna podał, Ŝe w mieście jest pięć standardów odśnieŜania. Uliczki 
osiedlowe naleŜą do 4 i 5 kategorii utrzymania. Z tego powodu są odśnieŜane w 
dalszej kolejności. W Suwałkach dwie firmy zajmują się odśnieŜaniem: 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Zakład Usług Komunalnych. JeŜeli 
chodzi o system odśnieŜania w mieście, to niedoskonałości są widoczne i 
sprawa będzie wymagała analizy. Nie wykluczył, Ŝe w przyszłym roku 
wprowadzone zostaną zmiany. Do tej pory na odśnieŜanie z budŜetu miasta 
wydano 1.200 tys. zł i trzeba będzie do utrzymania dróg dołoŜyć sporą kwotę. 
Trzeba teŜ pamiętać o procedurach, nie moŜna zlecić odśnieŜania z wolnej ręki 
– musi być ogłoszony przetarg.  
 
Mariola Szczypiń zwróciła uwagę na drogę biegnącą wzdłuŜ ul. Reja, przy 
blokach – jest ona nieodśnieŜona, nie moŜna minąć się. 
 
Adam Kacprzyk – skala problemu jest duŜa, naleŜałoby wywozić śnieg, ale z 
tym wiąŜą się dodatkowe koszty. 
 
Łukasz Kurzyna – problemy z odśnieŜaniem występują, ale i opady śniegu 
ostatnio były ponad normę. Poprosił o zgłaszanie uwag, sygnałów, zwróci 
uwagę, aby słuŜby reagowały na bieŜąco. 
 
Tadeusz Zamaro podał, Ŝe do wiadomości Komisji wpłynęło pismo Miejskiej 
Dyrekcji Inwestycji o tym, Ŝe do Urzędu Marszałkowskiego skierowany został 
wniosek o ujęcie ulicy Tysiąclecia Litwy w kategorii dróg powiatowych oraz 
nadanie jej nr 2487B. 
W dalszej wypowiedzi Tadeusz Zamaro poinformował radnych, Ŝe w styczniu 
Komisja powinna przyjąć plan pracy na 2011 rok i poprosił o zgłaszanie do 14 
stycznia br. tematów do planu. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołowała:             Przewodniczący Komisji 
               Strategii  i  Rozwoju Gospodarczego 
Anna Prusinowska         Rady Miejskiej w Suwałkach 
Podinspektor BRM  

            Tadeusz  Zamaro 
             
 
 


